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  PROTOKÓŁ Nr 4/W/2021 
ze wspólnego posiedzenia 

- Komisji Rewizyjnej,  

- Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej, 

- Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 29 listopada 2021 roku 
 

Posiedzenie odbyło się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Bielsku Podlaskim, 

ul. Mickiewicza 46.  

Czas trwania posiedzenia: godz. 900 – 1120. 

Uzgodniony przez przewodniczących poszczególnych komisji prowadzący posiedzenie:  

ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI – Przewodniczący Komisji Oświaty i Spraw 

Społecznych . 

Zawiadomienie o posiedzeniu komisji stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

Obecni:                                              

1. Członkowie Komisji Rewizyjnej 

- GAŁUSZEWSKI Walenty (Przewodniczący) 

- KOWALCZUK Jan 

- KRUK Alina 

- MISIUK Albin   

- ONACIK Jerzy 

Lista obecności członków Komisji Rewizyjnej oraz osób zaproszonych stanowi Załącznik 

 Nr 2 do protokołu. 

2. Członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

- BOROWSKI Andrzej (Przewodniczący) 

- CAR Mikołaj – odnotowano spóźnienie 

- CHILKIEWICZ Jerzy 

- KIRYLUK Mikołaj 

- PAC Jerzy 

- TKACZUK Lucyna 

Lista obecności członków Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej oraz 

osób zaproszonych stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu. 

3. Członkowie Komisji Oświaty   i Spraw Społecznych 

- TYMIŃSKI Anatol Grzegorz (Przewodniczący) 

- BAJENA Jerzy 

- KORSZAK Alina 

- ONACIK JERZY 

- PAC Jerzy 

Lista obecności członków Komisji Oświaty i Spraw Społecznych oraz osób zaproszonych 

stanowi Załącznik Nr 4 do protokołu. 

 

4. Wójt Gminy – RAISA RAJECKA 

5. Zastępca Wójta Gminy – ANATOL FILIPIUK 

6. Skarbnik Gminy – NADZIEJA SOKOŁOWSKA 

7. Przewodniczący Rady Gminy – STANISŁAW OLSZEWSKI 
 

Porządek posiedzenia: 
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1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie protokołu Nr 5/2021 z posiedzenia Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i 

Przestrzennej z dnia 19 listopada 2021 r. 

3. Przyjęcie protokołu Nr 7/2021 z posiedzenia Komisji Rewizyjnej z dnia 23 listopada 2021 

r. 

4. Przyjęcie protokołu Nr 5/2021 z posiedzenia Komisji Oświaty i Spraw Społecznych z dnia 

23 listopada 2021 r. 

5. Zaopiniowanie projektu budżetu Gminy Bielsk Podlaski na 2022 rok. 

6. Rozpatrzenie wniosku Klubu Radnych Konstruktywni z dnia 15 listopada 2021 r. w 

sprawie przeprowadzenia kontroli zagospodarowania placu Szkoły Podstawowej im. Jana 

Pawła II w Łubinie Kościelnym. 

7. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Do pkt 1)  
Prowadzący posiedzenie radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI otworzył wspólne 

posiedzenie komisji, przywitał wszystkich obecnych.  

Następnie przypomniał klauzulę dotyczącą rozporządzenia o ochronie danych osobowych w 

skrócie zwanym RODO wskazującym na ochronę danych osobowych osób fizycznych. 

Przedstawił proponowany porządek posiedzenia komisji. Uwag i innych propozycji do 

porządku posiedzenia nie zgłoszono. 

 

Do pkt 2)  
Do protokołu Nr 5/2021 z posiedzenia Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i 

Przestrzennej z dnia 19 listopada 2021 r., którego treść została przekazana radnym w formie 

elektronicznej, nie zgłoszono uwag.        

Protokół został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym przez członków Komisji 

Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej (obecnych 5, nieobecny radny MIKOŁAJ 

CAR). 

 

Do pkt 3)  
Do protokołu Nr 7/2021 z posiedzenia Komisji Rewizyjnej z dnia 23 listopada 2021 r., którego 

treść została przekazana radnym w formie elektronicznej, nie zgłoszono uwag.        

Protokół został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym przez członków Komisji 

Rewizyjnej (obecnych 5). 

 

Do pkt 4)  
Do protokołu Nr 5/2021 z posiedzenia Komisji Oświaty i Spraw Społecznych z dnia 23 

listopada 2021 r., którego treść została przekazana radnym w formie elektronicznej, nie 

zgłoszono uwag.        

Protokół został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym przez członków Komisji 

Oświaty i Spraw Społecznych (obecnych 5). 

 

Do pkt 5)  
Zarządzenie Nr 85/2021 Wójta Gminy Bielsk Podlaski z dnia 12 listopada 2021 r. w sprawie 

projektu budżetu Gminy Bielsk Podlaski na 2022 rok wraz z pozytywną opinią Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Białymstoku stanowi Załącznik Nr 5 do protokołu. 

Zarządzenie Nr 86/2021 Wójta Gminy Bielsk Podlaski z dnia 12 listopada 2021 r. w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bielsk Podlaski na lata 2022-2029 wraz z 

pozytywną opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku stanowi Załącznik Nr 6 

do protokołu. 
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W dyskusji nad projektem budżetu udział wzięli: 

Radny JERZY ONACIK 

- Zwrócił uwagę, że posiedzenie komisji zostało zwołane w bardzo krótkim terminie (z 3-

dniowym wyprzedzeniem), co uniemożliwiło Klubowi Radnych Konstruktywni spotkanie w 

celu przygotowania swojego stanowiska odnośnie projektu budżetu. Zgodnie z procedurą 

uchwalania budżetu gminy, na zaopiniowanie projektu jest czas do 10 grudnia. 

Radny odczytał oświadczenie, w którym członkowie Klubu Radnych Konstruktywni wyrazili 

sprzeciw wobec podporządkowania Rady Gminy Wójtowi Gminy, co w praktyce oznacza 

funkcjonowanie Rady Gminy pod presją Wójta. Podkreślono, że Rada Gminy jest organem 

stanowiącym i kontrolnym wobec Wójta Gminy i jednostek organizacyjnych. W 

oświadczeniu zawarto stwierdzenie, że kontrola problemowa w sprawie rozdysponowania 

paliwa została przeprowadzona przez Komisję Rewizyjną w sposób niewłaściwy. Kontrola 

nie wykazała dokumentu potwierdzającego fakt wydawania paliwa sołtysowi, jest jedynie 

oświadczenie byłego Kierownika Referatu Inwestycji i Gospodarki Komunalnej, brak 

wniosków z przeprowadzonej kontroli, nie sprawdzono, czy praktyka przekazywania paliwa 

była kontynuowana w kolejnych latach, nie wiadomo kto był protokolantem podczas 

prowadzenia kontroli.  W oświadczeniu Klub radnych odniósł się do sposobu rozpatrywania 

skarg przez Radę Gminy (bez zbierania dowodów), w konsekwencji czego skargi były 

uznawane za bezzasadne. Członkowie Klubu zarzucają, że wszystkie posiedzenia Komisji są 

zwoływane przez Urząd Gminy, a nie przez przewodniczących Komisji. Po odczytaniu treści 

oświadczenia, radny powiedział, że oświadczenie zostanie złożone na piśmie.  

Radny WALENTY GAŁUSZEWSKI (Przewodniczący Komisji Rewizyjnej) 

- Nie zgodził się z zarzutami, jakie padły pod adresem Komisji Rewizyjnej. Powiedział, że 

ciągle powtarza się to samo, nie wnosi się nic nowego, żadnego konstruktywnego 

rozwiązania. W trakcie kontroli Komisja sprawdziła wszystko, co było możliwe do 

sprawdzenia. Z oświadczenia Kierownika Referatu IGK wynikało, że paliwo zostało 

przekazane radnemu Jerzemu Onacikowi. Zwrócił przy tym uwagę, że radny Jerzy Onacik 

wchodząc do zespołu kontrolującego – kontrolował sam siebie, ponieważ kontrola dotyczyła 

jego osoby. W tej sytuacji radny powinien wyłączyć się z tego postępowania, ponieważ 

dotyczyło jego interesu prawnego. WALENTY GAŁUSZEWSKI powiedział, że ustalenia 

kontroli wynikają z dostępnych dokumentów oraz oświadczeń Kierownika Referatu oraz 

Wójta Gminy, sformułowano również zalecenie potwierdzania w przyszłości faktu 

przekazywania paliwa w formie pokwitowania.    

Radny JERZY BAJENA 

- Poruszył temat dotyczący dofinansowania z budżetu gminy remontu dróg powiatowych – 

inwestycji realizowanych przez Powiat Bielski. Przypomniał, że w dniu 14 październiku br. 

powiat zwrócił się z prośbą o zaopiniowanie propozycji zadań przewidzianych do realizacji w 

2022 roku w zakresie przebudowy dróg powiatowych na terenie Gminy. Odczytał wysokość 

kosztów poszczególnych zadań, co daje łączną kwotę 1.070.000 zł, co zostało zapisane w 

prowizorium budżetowym. Wyrażając swoje opinie w sprawie dofinansowania tych 

inwestycji, komisje zasugerowały wówczas zmniejszenie dofinansowania do drogi Bielsk 

Podlaski - Stołowacz do 50%  (ze względu na obciążenie budżetu), jednak opinia ta, zdaniem 

radnego,  nie znalazła odzwierciedlenia w prowizorium budżetowym. Mówiąc o tym, ale 

jednocześnie nie ujmując rangi tej drogi, mimo, że inni uznają ją za najważniejszą arterię 

komunikacyjną, radny podkreślił, że dla Niego ważna jest droga w Podbielu prowadząca do 

Cerkwi. Odczytał fragment projektu budżetu (z Zał. Nr 3) dotyczący drogi w Podbielu 

(budowa przejścia dla pieszych oraz modernizacja odcinka Podbiele – granica Gminy), ale nie 

jest pewien, którego odcinka ten zapis dotyczy, czy przy cerkwi, czy przy stacji kolejowej. 
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Poprosił o wyjaśnienie. Nawiązując do informacji Powiatu, że wniosek o dofinansowanie 

remontu drogi w Podbielu będzie rozpatrywany przez Województwo w końcu kwietnia 2022 

roku, radny wyraził swoje wątpliwości, czy znajdzie on poparcie. 

Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

-  Powiedział, że nie miał i nie ma żadnych uprzedzeń, że droga prowadzi do Cerkwi czy do 

Kościoła. Zawsze był za przyznaniem dofinansowania do przebudowy jakichkolwiek dróg 

powiatowych. W swojej wypowiedzi wykazał, że wbrew temu, co powiedział radny Jerzy 

Bajena, dofinansowanie z budżetu gminy do remontu drogi do Strabli wynosi nie 50% lecz 

jedynie 12,5% wartości tej inwestycji. Dofinansowanie wcale nie uległo zwiększeniu, wręcz 

przeciwnie – jest mniejsze. Wszystkie drogi były dofinansowywane w 25%. Wyjaśnił 

stosowane zasady dofinansowania: jeśli dofinansowanie z Funduszu Dróg Samorządowych 

wynosi 50%, to kolejne 50% jest dzielone do sfinansowania po połowie przez Powiat i 

Gminę.  

 Podkreślił wagę tej drogi dla wielu mieszkańców korzystających z niej codziennie z około 20 

miejscowości Gminy Bielsk Podlaski (m.in. Woronie, Orzechowicze Rajsk, Husaki, 

Jacewicze, Bańki, Nałogi, Stołowacz, Plutycze) oraz z terenu Gminy Wyszki. Podkreślił, że 

na obecną chwilę nie ma na terenie gminy Bielsk ważniejszej drogi powiatowej. Jest to 

również droga wykorzystywana do organizowania awaryjnych objazdów w sytuacji, gdy 

dojdzie do wypadku drogowego na drodze krajowej Nr 19. 

Radny JERZY BAJENA 

- Zapytał, czy w związku z przyznaniem dofinansowania do przebudowy drogi do Strabli, uda 

się w budżecie gminy dodatkowo zabezpieczyć (wydzielić) środki, jeśli zostanie przyznane 

dofinansowanie do remontu drogi w Podbielu z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg 

Lokalnych ? Czy budżet gminu udźwignie ten dodatkowy wydatek ? 

Radny WALENTY GAŁUSZEWSKI (Przewodniczący Komisji Rewizyjnej) 

- Powiedział, że podobna jest sytuacja z drogą Parcewo – Bielsk Podlaski, na którą Powiat 

również złożył wniosek o dofinansowanie. W przypadku jego uzyskania, również trzeba 

będzie zabezpieczyć w budżecie gminy środki na współfinansowanie tej inwestycji. Radny 

przypomniał, że remont drogi do Bielska został przerwany po wykonaniu odcinka do 

Parcewa. Zdaniem radnego miało to związek z budową hali sportowej przy I Liceum 

Ogólnokształcącym – inwestycji, którą Powiat rozpoczął w międzyczasie i na którą trzeba 

było przeznaczyć środki. Zasady dobrego gospodarowania wskazują na potrzebę kontynuacji 

remontu pozostałego odcinka drogi Parcewo – Bielsk Podlaski o długości 1 km. 

Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

- Wyjaśnił, że właśnie do tego Powiat zmierza i jest to potwierdzenie działania 

gospodarskiego. Po ogłoszeniu naboru, Powiat złożył stosowny wniosek o dofinansowanie, 

należy czekać na rozstrzygnięcie naboru, skorzystać z przyznanych środków i zakończyć 

remont tych odcinków dróg. Dodał, że o remont drogi do Strabli zabiegają również 

przedsiębiorcy. 

Radny JERZY BAJENA 

- Wyraził zaniepokojenie, czy dojdzie do remontu drogi w Podbielu. Obawy radnego 

wynikają z faktu przygotowywania dokumentacji na drogę powiatową Rzepniewo – 

Hryniewicze Małe, która pewnie będzie realizowana jako kolejna po drodze Bielsk Podlaski – 

Strabla. Natomiast inne inwestycje będą odłożone, zwrócił uwagę, że jest przygotowana 

dokumentacja na drogę Kozły – Podbiele. 

Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

- Wyjaśnił realia finansowania tego typu inwestycji. Poinformował, że jest specjalny fundusz 

na remonty mostów i Powiat to wykorzystuje. Dotyczy to m.in. drogi Rzepniewo-

Hryniewicze Małe, gdzie taki most istnieje. Przy okazji remontu mostu można dodatkowo 
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wyremontować kawałek drogi. Jak jest możliwość otrzymania dofinansowania – trudno jest 

zrezygnować z inwestycji. 

Radny ANDRZEJ BOROWSKI (Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki 

Komunalnej i Przestrzennej 

- Stwierdził, że droga Chraboły – Strabla, od ponad 45 lat (odkąd powstała) nie była 

remontowana. Radny potwierdził, że odcinek 800 metrów drogi Hryniewicze Małe – 

Rzepniewo (z mostem przez rzekę) wymaga remontu. Powiedział też o nieprzejezdnym 

odcinku drogi Hryniewicze Małe - Hryniewicze Duże (przy niekorzystnych warunkach 

atmosferycznych droga jest wyłączona z ruchu. 

Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

- Zaproponował, aby każdy walczył o swoją drogę, ale nie kosztem innej drogi. Zrozumiałym 

jest, że dla poszczególnych radnych droga na ich terenie jest najważniejsza. 

Radny ANDRZEJ BOROWSKI 

- Jako radny przez 5 kadencji rozmawiał w sprawie swojej drogi z Powiatem od 20 lat, ale 

efekt jest dopiero teraz, dlatego zaapelował o cierpliwość. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Stwierdziła, że radny Anatol Grzegorz Tymiński szczegółowo wyjaśnił wszystkie kwestie 

dotyczące realizacji powiatowych inwestycji drogowych. W swojej wypowiedzi odniosła się 

do oświadczenia Klubu Radnych Konstruktywni przedstawionego przez radnego Jerzego 

Onacika. Przypomniała, że ustawa o samorządzie gminnym przypisuje Radzie Gminy i 

Wójtowi jako organowi wykonawczemu określone zadania. Między innymi Wójt prowadzi 

obsługę Rady Gminy. Jest Referat Organizacyjny i Spraw Obywatelskich, w którym pracują 

osoby z określonym zakresem czynności realizujące określone zadania. Oprócz obsługi Rady 

Gminy zajmują się szeregiem innych spraw m.in. z zakresu oświaty, funduszu socjalnego, czy 

informatyki. Wójt Gminy dowiaduje się o terminie posiedzeń po uzgodnieniu z 

Przewodniczącymi Komisji (obecni na Sali Przewodniczący Komisji potwierdzili, że  termin 

posiedzenia komisji został z nimi uzgodniony). Pani Wójt dodała, że terminy są uzależnione 

od różnych okoliczności, również życiowych, np. pobyt w sanatorium czy szpitalu. Były to 

również okoliczności, które należało wziąć pod uwagę ustalając termin dzisiejszego 

posiedzenia. Projekt budżetu gminy Wójt opracowuje i przedstawia Radzie Gminy oraz 

Regionalnej Izbie Obrachunkowej do 15 listopada. Został od radnym przekazany 

niezwłocznie, więc było wystarczająco dużo czasu do jego przeanalizowania. Wyznaczony 

termin do zaopiniowania przez komisje do dnia 10 grudnia nie oznacza, że posiedzenie 

komisji ma odbyć się w tym dniu, może odbyć się wcześniej. Zapewniła, że Wójt nie rządzi 

Radą Gminy, radnymi czy Przewodniczącymi komisji. RAISA RAJECKA wyjaśniła zasady 

zapisywania w budżecie gminy środków finansowych na realizację inwestycji. Do budżetu 

wpisuje się zadania, na które są zapewnione środki. Dopłata do inwestycji powiatowych jest 

zapisywana w takiej kwocie, jak zaopiniowały komisje. W wyniku realizacji tych inwestycji 

wysokość środków może ulec zmianie. Nawiązując do remontów dróg w Podbielu i do 

Parcewa, powiedziała, że w przypadku przyznania dofinansowania trzeba będzie 

wygospodarować środki na współfinansowanie z Powiatem tych inwestycji. Omówiła 

niektóre pozycje załącznika inwestycyjnego, zwłaszcza te, na które jest szansa uzyskania 

dofinansowania ze środków pozabudżetowych. Jako przykład podała  realizację inwestycji w 

Podbielu (poz. 6 załącznika inwestycyjnego) z programu „Poprawa bezpieczeństwa”, w 

ramach którego można wykonać przejście dla pieszych W tym przypadku chodzi o przejście 

do Cerkwi. Pani Wójt uprzedziła, że realizując tę inwestycje naraża się na krytykę osób, które 

uważają za niezasadne budowanie przejścia dla pieszych na drodze, gdzie nie ma jeszcze 

chodników. Podkreśliła, że jeśli jest program i pieniądze, to należy z tego skorzystać, nawet 

jeśli przy tym przejściu dla pieszych nie ma wybudowanego chodnika. W poz. Nr 7 

załącznika inwestycyjnego jest mowa o modernizacji drogi Podbiele – do granicy Gminy. 
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Inwestycja jest kontynuacją tej samej drogi, na 2022 rok przeznaczono na ten cel 250 tys. zł, 

prawdopodobnie koszty będą większe. Wydaje się, że podjęte działania są logiczne. 

Pani Wójt wyjaśniła też zasady realizacji remontów dróg z funduszu przeznaczonego na 

remonty mostów. Na takich zasadach będzie realizowana droga Hryniewicze Małe – 

Rzepniewo. Z tego samego programu został wyremontowany most w Dubiażynie.  Wójt 

Gminy zwróciła uwagę, że nie należy licytować się, która droga jest ważniejsza. Każda droga 

jest ważna, bo korzystają z nich mieszkańcy. W budżecie gminy ciągle jest zapisana droga 

Knorydy Gaj, ponieważ ciągle jest szansa na dofinansowanie. 

Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

- Powiedział, że w sprawie remontu drogi do Strabli zostało zebranych około 500 podpisów 

mieszkańców, nie zgadza się z takim podejściem niektórych radnych, że ich droga jest 

ważniejsza od drogi do Strabli. Jest to jedyna droga, która gmina wesprze kwotą w wys. 12,5 

%, podczas gdy inne drogi otrzymywały dofinansowanie w wys. 25%. 

Radny MIKOŁAJ CAR 

- Powiedział, ze każda droga jest potrzebna, radnemu również zależy na drodze w Knorydach. 

Każdy radny wybrany przez mieszkańców zabiega o inwestycje na swoim terenie. 

Radny JERZY ONACIK 

- Ponownie poruszył problem dotyczący braku chodników dla pieszych przy gminnych 

szkołach. Z udzielonej przez Panią Wójt odpowiedzi na wniosek Klubu Radnych 

Konstruktywni, wynika że będą środki na ich budowę. Co prawda przydzielono trochę 

środków na kawałek chodnika przy Szkole Podstawowej w Augustowie, ale nadal warunki 

bezpieczeństwa dla dzieci przy obu szkołach są nadal takie same. Dwa kilometry trzeba iść, 

żeby dojść do tego chodnika. Gorsze warunki są po opadach deszczu. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Potwierdziła możliwość dofinansowania z budżetu gminy pod warunkiem, że zarządca drogi 

przystąpi do inwestycji. 

W trakcie dyskusji radni mówili o prawdopodobnych sytuacjach, kiedy w pasie 

drogowym stoją domy, asfalt leży na działkach prywatnych, a wodociągi znajdują się w 

innym miejscu, niż to zaznaczono na mapie. 

Radny MIKOŁAJ CAR 

-  Nawiązując do wypowiedzi radnego Jerzego Onacika, zwrócił uwagę, że wieś Augustowo 

jest w dobrej sytuacji, jeśli chodzi o infrastrukturę. Ma na to m.in. wpływ korzystne położenie 

geograficzne. W czasie, gdy w innych miejscowościach likwidowano szkoły, w Augustowie 

szkoła pozostała, wybudowano kanalizację sanitarną, droga ma nawierzchnię asfaltową, udało 

się ułożyć kawałek chodnika, wieś ma pełne oświetlenie uliczne.  

Radny JERZY ONACIK 

- Powiedział, że każdy czegoś oczekuje, aby poprawić sytuację w swoim środowisku. 

Podkreślając wagę budowy we wsi chodnika dla zapewnienia bezpieczeństwa, podkreślił, że 

Podlaski Wojewódzki Zarząd Dróg nie złoży wniosku o jego budowę, powinna to być 

inicjatywa Wójta Gminy. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Wyjaśniła, że każdy zarządca drogi przygotowuje wykaz zadań inwestycyjnych, przyjmując 

plan ustala się harmonogram ich realizacji. Jako przykład podała informację Powiatowego 

Zarządu Dróg o swoich zamierzeniach inwestycyjnych w zakresie remontu mostu 

Hryniewicze Małe – Rzepniewo. Taką samą procedurę stosuje Podlaski Zarząd Dróg 

Wojewódzkich. Podkreśliła, że dotychczas do żadnego zadania jakiegokolwiek zarządcy 

dróg, radni nigdy nie odmówili dofinansowania. Wójt Gminy nie może sam o tym 

decydować. Jeśli jest możliwość dofinansowania, wówczas zadanie ujmowane jest w planie. 

Radny JERZY BAJENA 
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- Wyraził przypuszczenie, że Powiat nie wpisał w swoim budżecie remontu dróg w Podbielu i 

Parcewie. Natomiast Gmina w swoim budżecie zawsze takie środki zapisuje. 

Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

- Stwierdził, że pewnie oba zadania zostaną wprowadzone do budżetu po otrzymaniu 

dofinansowania. Radny zapytał o szanse na remont świetlicy po byłej zlewni mleka we wsi 

Malinowo, czy uda się wykonać przynajmniej projekt ? 

Radny JERZY BAJENA 

- Przypomniał, że na początku kadencji była skierowana prośba (z szerokim uzasadnieniem) o 

remont świetlicy w Mokrem. Poinformował, że mimo zapewnień Kierownika Referatu IGK, 

dokumentacja projektowa nadal nie została sporządzona.  

 Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Potwierdziła ten fakt, dodała, że w świetlicy zostało wykonane odwodnienie, a remont tego 

niewielkiego budynku będzie trudny. Mówiąc o innych świetlicach wymagających remontu, 

poinformowała, że w 2022 roku mogą na ten cel być wykorzystane środki przeznaczone na 

remonty. Zapewniła, że dokumentacja zostanie sporządzona. 

Odpowiadając na pytanie radnego Tymińskiego, powiedziała, że w okręgu radnego w 

wykazie  zadań inwestycyjnych są przewidziane do remontu 2 świetlice: w Nałogach i 

Stołowaczu. Sprawa remontu w Malinowie wymaga zastanowienia, ponieważ jest sytuacja 

podobna jak we wsi Mokre (budynek jest nisko położony). Termin realizacji remontu pewnie 

uda się określić podczas przyszłego roku. Realizacja jest możliwa ze środków przewidzianych 

na remonty. 

Innych głosów w dyskusji nie było, więc przystąpiono do głosowania w sprawie opinii 

dotyczącej projektu budżetu Gminy Bielsk Podlaski na 2022 rok. 

W wyniku głosowania jawnego, poszczególne Komisje wyraziły opinię pozytywną 

następującym stosunkiem głosów: 

  
- Komisja Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej: 5 głosów „za” pozytywną 

opinią, 0 głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się” 

 

- Komisja Rewizyjna: 4 głosy „za” pozytywną opinią, 0 głosów „przeciw”, 1 głos 

„wstrzymujący się” 

 

- Komisja Oświaty i Spraw Społecznych: 1 głos „za” pozytywną opinią, 0 głosów 

„przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się”. 

 

Do pkt 6) 
Wniosek Klubu Radnych Konstruktywni z dnia 15 listopada 2021 r. w sprawie 

przeprowadzenia kontroli zagospodarowania placu Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w 

Łubinie Kościelnym stanowi Załącznik Nr 7 do protokołu. 

Prowadzący posiedzenie radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI poinformował, że z 

załączonego stanowiska Wójta Gminy wynika, że przeprowadzenie kontroli jest niecelowe. 

Radny zgłosił wątpliwości, czy w tej sprawie w ogóle jest potrzebna opinia komisji. 

Stwierdził, że jego zdaniem każda kontrola jest pozytywna, bo czegoś uczy. Nawiązał do 

kontroli Komisji Rewizyjnej w sprawie przekazywania paliwa, gdzie stwierdzono brak 

dokumentów potwierdzających przekazanie paliwa. Zdaniem radnego takie wnioski z kontroli 

spowodują, że w podobnych przypadkach stosowne pokwitowania będą sporządzane przez 

Urząd. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Powiedziała, że nie widzi potrzeby kontrolowania w zakresie wskazanym we wniosku. 

Wszystkie przedstawione w tej sprawie dokumenty są zgodne z prawem, ale decyzję w tej 
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sprawie podejmie Rada Gminy na sesji. 

 Radny JERZY ONACIK 

- Stwierdził, że brakuje informacji, kto występował z wnioskiem o wycinkę drzew i 

likwidację górki, natomiast radny JERZY PAC wskazał na brak zezwoleń na wycinkę, o 

których przedstawienie prosił. Zdaniem radnego wycięto więcej drzew.  

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Odnosząc się do tych uwag, odczytała fragment zezwolenia wydanego przez Starostę 

Bielskiego ze wskazaniem nazw drzew, na wycięcie których wydano zezwolenie. Decyzja 

została wydana na wniosek Wójta Gminy, a górkę zlikwidowano na wniosek Pani Dyrektor 

szkoły. 

Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

- Stwierdził, że przeprowadzenie kontroli zamknęłoby sprawę. Jeśli wszystko jest w 

porządku, to kontrola to potwierdzi i zapisze w  protokole z kontroli. 

Radny JERZY ONACIK 

- Powiedział, że z wystąpień Pani Dyrektor szkoły w Łubinie Kościelnym wynika, że jej 

poprzednik Dyrektor Jerzy Zimnoch wszystko robił źle. Radny nie rozumie takiego podejścia. 

Przewodniczący Rady Gminy STANISŁAW OLSZEWSKI 

- Przypomniał, że Dyrektor Zimnoch również był krytykowany. 

Radny JERZY PAC 

- Powiedział, że jego uwagi dotyczyły faktu niewpuszczania na salę gimnastyczną (po 

zajęciach szkolnych). 

Radny MIKOŁAJ CAR 

- Powiedział, że każdy dyrektor ma swoje plusy i minusy zauważalne w trakcie pełnienia 

funkcji. Dyrektor szkoły w Augustowie również nie użyczała innym sali gimnastycznej. 

Radny dodał, że z Knoryd 4 osoby korzystają z sal gimnastycznych w Orli i Boćkach. 

Nawiązując do zgłoszonej przez radną na ostatniej sesji Rady Gminy propozycji, by  sołtysom 

wypłacać wynagrodzenie za sprawowanie opieki nad budynkami świetlic wiejskich, 

powiedział, że za sprzątanie świetlic (zwłaszcza po imprezach) nie trzeba płacić, każdy 

powinien wnieść od siebie jakiś wkład pracy. radny zwrócił uwagę, że często nie ma 

współpracy między sołtysem, radą sołecką i radnym. Radny poinformował, że chociaż nie był 

sołtysem, to przez kilka lat kosił trawę przy świetlicy i nie upomina się o pieniądze z tego 

tytułu. Radnym czy  sołtysem powinni być osoby z powołania, które będą działać na rzecz 

mieszkańców bez ograniczania swoich wysiłków i chęci. 

Radna ALINA KORSZAK 

- Wyraziła swoją opinię w sprawie dotychczasowego funkcjonowania Rady Gminy (ciągle 

tkwi w jednym punkcie, rada nie posuwa się do przodu, występuje zauważana przez osoby z 

zewnątrz agresja zwłaszcza podczas wystąpień opozycji, wiele nagromadzonej niechęci 

wzajemnej). Stwierdziła, że jeśli jest możliwość poprawienia czegoś, to trzeba to zrobić. 

Kontrola nie jest niczym złym, może jej przeprowadzenie oczyściłoby sytuację, a dzielenie 

społeczeństwa Łubina Kościelnego generuje konflikty. Radni nie potrafią rozmawiać ze sobą. 

Podzieliła się również swoimi doświadczeniami z pracy, kiedy pełniła funkcję sołtysa i 

sprawowała opiekę nad świetlicą w Haćkach. Zgłosiła potrzebę dyskusji nad kwestią 

wynagradzania sołtysów, ponieważ sołtysi sami poruszają ten temat. Radna zaapelowała o 

umożliwienie dyskusji i wzajemnych rozmów, bo nie ma nic  złego w tym, że ktoś chce 

przedstawić swoje stanowisko. Radna przyznała, ze nie zdążyła szczegółowo przeanalizować 

projektu budżetu, ale zauważyła, że nie zostały w nim wyodrębnione środki na animatora 

kultury, o co wnioskował Klub Radnych Konstruktywni. 

Radny JERZY CHILKIEWICZ – Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

- Przypomniał historię świetlicy w Haćkach, jej stan techniczny przed remontem (budynek był 

doprowadzony do ruiny). Powiedział o staraniach mieszkańców o remont świetlicy oraz 
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uroczystym otwarciu nowego obiektu w 2015 roku. Radny podkreślił, że jeżeli dostaje się tak 

piękny prezent w postaci nowej świetlicy, to trzeba go szanować. Teraz świetlica wiejska jest 

zadbana i szanowana przez użytkowników. Powiedział, że czasami trzeba dać odpowiedni 

bodziec do działania, więc rozumie młodzieńczy bunt radnej. Radny powiedział również o 

powstałej inicjatywie dotyczącej urządzenia placu zabaw przy bloku w Haćkach. Dodał, że 

świetlice trzeba remontować w tych miejscowościach, gdzie widać prężne działanie 

środowiska. W Chrabołach zainteresowani mieszkańcy sami wyremontowali świetlicę i nie 

ma problemu z jej utrzymaniem. 

Podczas dyskusji n/t utrzymywania świetlic, ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

powiedział, że w niektórych miejscowościach opieka nad nimi nie jest widoczna, bo nawet 

nie ma ścieżki prowadzącej do świetlicy. Z kolei radny ANDRZEJ BOROWSKI powiedział, 

że utrzymywaniem porządku w świetlicach i wokół nich należy również obarczać radnych, 

którzy otrzymują dietę w związku z pełnioną funkcją. Radni powinni pomagać sołtysom i 

wspierać ich działania na rzecz sołectw. Poinformował, że od kilku lat kosi trawę przy 

świetlicy oraz przy kaplicy i nie oczekuje za to żadnego wynagrodzenia. 

Radny JERZY BAJENA 

- Poparł radną ALINĘ KORSZAK za zgłoszenie pomysłu honorowania finansowego 

sołtysów za ich pracę. Sołtysi otrzymują dietę tylko za udział w posiedzeniach Rady Gminy, 

ale w rzeczywistości wykonują pracę na rzecz sołectwa. Gdyby otrzymywali nawet drobną 

symboliczna kwotę, wówczas każdy z nich czułby się jeszcze bardziej odpowiedzialny za 

sołectwo. Radny zgłosił, że w Mokrem nie ma warunków sanitarnych, aby mieszkańcy mogli 

spotykać się w świetlicy. Radny podkreślił, że te budynki nie mogą być pomnikami, muszą 

tętnić życiem. Z utrzymywanych kontaktów z mieszkańcami przez radnego oraz jego żonę, 

która jest sołtysem Sołectwa Mokre, wynika, że spotkania w tym środowisku są potrzebne i 

gdyby były odpowiednie warunki z pewnością mieszkańcy przychodziliby na spotkania. 

 Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Nawiązując do uwagi, że w projekcie budżetu nie ma zapisu o wydzielonych środkach na 

zatrudnienie animatora kultury, wyjaśniła, że budżet gminy nie określa konkretnych 

stanowisk. Jest to plan rzeczowo-finansowy. Jeśli będą potrzebne pieniądze na ten cel, 

wówczas zostaną one wskazane w budżecie w części przewidzianej na wynagrodzenia. 

Powiedziała, że jest ewentualność zatrudnienia takiej osoby w Widowie - po remoncie 

świetlicy, która wg projektu ma służyć do zagospodarowania czasu dzieci i młodzieży. 

Powołując się na wieloletni staż pracy w Urzędzie Gminy, powiedziała, że od zawsze we 

wsiach funkcjonowały świetlice, jeśli mieszkańcy chcieli się integrować, to nie przeszkadzał 

im brak toalety, czy bieżącej wody. Rozumie to, że wszystko idzie z postępem, ale sedno tkwi 

w atmosferze, którą tworzą mieszkańcy. To oni rządzą świetlicą, a kto ją niszczy odpowiada 

za naprawienie szkody. Mieszkańcy wspólnie organizują mycie okien w świetlicach oraz 

sprzątają. Wystarczą dobre chęci. Do tej pory nikt nie zgłosił potrzeby zapłaty za opiekę nad 

tymi obiektami.  Za pobieraną energię elektryczną opłaty ponosi Urząd Gminy, tylko nieliczni 

wpłacają pieniądze do Urzędy Gminy, m.in. radny Jerzy Onacik – Sołtys Sołectwa 

Augustowo. Pani Wójt dodała, że w przypadku ukazania się przepisów zobowiązujących do 

wypłaty wynagrodzenia sołtysom, wówczas  trzeba będzie dostosować się do obowiązującego 

prawa. Powiedziała również, że nie jest dobrym rozwiązaniem wprowadzenie wpłat podatku 

od mieszkańców na rachunek bankowy, ponieważ mieszkańcy, zwłaszcza ci starsi, których 

kontakty społeczne są ograniczone, oczekują na wizytę sołtysa, który przychodzi po wpłaty. 

Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

- Powiedział, że trzeba ustalić zasady korzystania ze świetlic. Pieniądze pozyskiwane przez 

sołectwo za wynajem, powinny mieć odzwierciedlenie w budżecie gminy. Radni JERZY 

CHILKIEWICZ i WALENTY GAŁUSZEWSKI, odnosząc się do tej sugestii wyjaśnili, że 

sołectwa mają takie regulaminy, a pozyskane pieniądze nie są opłatą za wynajem, lecz są to 
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środki, z których można pokryć koszty wynajmu świetlicy, np. do opłacenie różnych napraw.  

Radna ALINA KORSZAK 

- Kontynuując dyskusję na temat świetlic wiejskich oraz podtrzymując zgłoszony do dyskusji 

temat dot. wynagradzania sołtysów za sprawowanie opieki nad budynkami świetlic,  

powiedziała, że gdyby taki nadzór był przez sołtysów prowadzony, wówczas nie 

dochodziłoby do wielu uszkodzeń w tych budynkach, np. pękania ścian z powodu braku 

optymalnej temperatury ogrzewania w pomieszczeniach, co występuje często w obiektach, 

które rzadko są ogrzewane w sezonie zimowym. Nawiązując do wypowiedzi radnego 

Mikołaja Cara o braku współpracy między sołtysem, radą sołecką i radnym, podkreśliła, że do 

pełnienia funkcji sołtysa powinna aplikować osoba odpowiedzialna. Jako przykład 

właściwego zarządzania świetlica wiejską wskazała Sołectwo Haćki, gdzie budynek jest 

zadbany. Dodała, że nie wszędzie tak jest. 

  W dalszym ciągu dyskusji mówiono o tym, że występujące w środowisku bolączki 

należy wspólnie omawiać (MIKOŁAJ CAR). Zwrócono też uwagę, że sołtysi oprócz diety za 

udział w sesji Rady Gminy sołtysi otrzymują prowizję za przyjmowanie od mieszkańców 

wpłat podatków oraz opłat za śmieci (ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI). 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Powiedziała, że najlepsze przeglądy techniczne świetlic robią sołtysi wraz z mieszkańcami, 

drobne usterki, uszkodzenia są zgłaszane do Urzędu Gminy na bieżąco. Ponadto 

wyremontowane świetlice mają zapewniony przez wykonawcę okres gwarancji na naprawę 

ewentualnych niedociągnięć. 

 

 W związku z zakończeniem dyskusji, prowadzący posiedzenie ANATOL 

GRZEGORZ TYMIŃSKI zaproponował przystąpienie do głosowania w sprawie 

przeprowadzenia kontroli. Zapytał, kto z radnych jest za tym aby zgodnie z wnioskiem Klubu 

Radnych Konstruktywni przeprowadzić kontrolę zagospodarowania placu Szkoły 

Podstawowej im. Jana Pawła II w Łubinie Kościelnym ? 

W głosowaniu jawnym  

Wyniki głosowania jawnego: 

- Komisja Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej: 3 głosy „za” 

przeprowadzeniem kontroli, 3 głosy „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” 

 

- Komisja Rewizyjna: 1 głos „za” przeprowadzeniem kontroli, 3 głosy „przeciw”, 1 głos 

„wstrzymujący się” 

 

- Komisja Oświaty i Spraw Społecznych: 4 głosy „za” przeprowadzeniem kontroli, 1 głos 

„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 

 

Pomimo tego, że porządek posiedzenia nie przewidywał punktu „Sprawy różne”, a 

taką potrzebę zgłosili radni, poruszono dodatkowo kwestie dotyczące: 

- Stawiania radnych Rady Gminy w niekorzystnym świetle poprzez wypowiedzi osób spoza 

Rady Gminy (prowadzący posiedzenie zaapelował o powstrzymanie się od komentowania w 

taki sposób tych wypowiedzi); 

-  Wprowadzenia nauczania zdalnego w Szkole Podstawowej im. Jana Pawła II w Lubinie 

Kościelnym w związku z wystąpieniem w szkole zakażeń COVID-19; 

- Wysokich kosztów likwidacji dzikich wysypisk śmieci. Zasugerowano ich likwidację 

poprzez zasypywanie ziemią, tak jak to było skutecznie robione od wielu lat. Zaoszczędzone 

pieniądze można przeznaczyć na potrzebne dla mieszkańców inwestycje. Radni zostali 

poinformowani o obowiązujących przepisach i procedurach dotyczących postępowania w 

sprawach nielegalnych wysypisk. Zwrócono uwagę na praktykę przywożenia śmieci w to 
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samo miejsce tuż po uprzątnięciu wysypiska. Stwierdzono, że na pokrywanie kosztów 

usuwania nielegalnych wysypisk śmieci powinny być wydzielone środki z Funduszu Ochrony 

Środowiska. 

 

Do pkt 7) 
 

 W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia tym o godz. 1120  posiedzenie zostało 

zamknięte. 

  

Protokołowała: 

Insp.  Ala Wawulska 

 

 

 

Podpisy obecnych członków:  

Komisji Rewizyjnej: 

1. GAŁUSZEWSKI Walenty 

(Przewodniczący) 

 

2. KOWALCZUK Jan  

 

3. KRUK Alina  

 

4. MISIUK Albin  

 

          5. ONACIK Jerzy  

 

     Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej 

     i Przestrzennej 

1. BOROWSKI Andrzej 

(Przewodniczący) 

 

2. CAR Mikołaj  

  

3. CHILKIEWICZ Jerzy  

  

4. KIRYLUK Mikołaj  

 

 

5. PAC Jerzy  

6. TKACZUK Lucyna  
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     Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

1. TYMIŃSKI  A. Grzegorz                      

(Przewodniczący) 

 

2. BAJENA Jerzy 

 

 

3. KORSZAK Alina - 

nieobecna 

 

 

4. ONACIK Jerzy 

 

 

5. PAC Jerzy 

 

 

 


